

Press Release

Council of Europe Press Division

Ref: 453b08

Tel: +33 (0)3 88 41 25 60

Fax: +33 (0)3 88 41 39 11

pressunit@coe.int

internet: www.coe.int/press



47 members

Albania
Andorra
Armenia
Austria
Azerbaijan
Belgium
Bosnia and Herzegovina
Bulgaria
Croatia
Cyprus
Czech Republic
Denmark
Estonia
Finland
France
Georgia
Germany
Greece
Hungary
Iceland
Ireland
Italy
Latvia
Liechtenstein
Lithuania
Luxembourg
Malta
Moldova
Monaco
Montenegro
Netherlands
Norway
Poland
Portugal
Romania
Russia
San Marino
Serbia
Slovakia
Slovenia
Spain
Sweden
Switzerland
"the former Yugoslav Republic of Macedonia"
Turkey
Ukraine
United Kingdom

Council of Europe and EU Agency for Fundamental Rights sign cooperation agreement

Strasbourg, 18.06.2008 – The Council of Europe and the European Union Agency for Fundamental Rights today signed a cooperation agreement which is intended to reinforce complementarity and avoid unnecessary duplication in the field of human rights protection in Europe.

The agreement, which was signed in Strasbourg by Terry Davis, the Secretary General the Council of Europe and Janez Lenarčič, the Slovenian State Secretary for European Union Affairs on behalf of the EU, will also provide opportunities for joint activities to promote human rights.

This cooperation agreement is an important step towards a coherent and effective system of fundamental rights protection for Europe, based on common standards. The primary task of the Council of Europe is to develop and promote its human rights standards and to oversee the respect of human rights its 47 member states including the 27 EU countries. The Vienna-based Agency for Fundamental Rights will focus its work on the human rights aspects of EU law and its implementation by EU member states and by EU institutions.

Signature d'un accord de coopération entre Conseil de l'Europe et l'Agence des droits fondamentaux de l'Union européenne

Strasbourg, 18.06.2008 – Le Conseil de l'Europe et l'Agence des droits fondamentaux de l'Union européenne ont signé aujourd'hui un accord de coopération visant à renforcer la complémentarité de leur action et à éviter les chevauchements inutiles d'activités dans le domaine de la protection des droits de l'homme en Europe.

Cet accord, qui a été signé à Strasbourg par Terry Davis, Secrétaire Général du Conseil de l'Europe et par Janez Lenarčič, Secrétaire d'Etat slovène chargé des Affaires européennes, pour l'Union européenne, permettra également la mise en place d'activités communes de promotion des droits de l'homme.

Cet accord de coopération constitue une étape importante vers l'adoption d'un système européen de protection des droits fondamentaux qui serait cohérent et efficace et qui reposerait sur des normes communes. Le Conseil de l'Europe a pour mission principale de développer et promouvoir ses normes sur les droits de l'homme et de veiller au respect par ses 47 Etats membres – y compris les 27 pays membres de l'UE – de la Convention européenne des droits de l'homme. L'Agence des droits fondamentaux, dont le siège est situé à Vienne, concentrera ses activités sur les aspects liés aux droits de l'homme dans la législation de l'Union européenne et de sa mise en œuvre par les Etats membres et les institutions de l'Union

européenne.

To receive our press releases by e-mail, contact : Council.of.Europe.Press@coe.int

A political organisation set up in 1949, the Council of Europe works to promote democracy and human rights continent-wide. It also develops common responses to social, cultural and legal challenges in its 47 member states.